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Írásbeli kérdé s

Dr. Kövér LászIő űrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok intézni a nemzetpolitikáért felelős tárca nélküli

miniszterhez, mint a tárgyban illetékes kormánytaghoz

„Hogyan kíván fellépni a Kormány Szent Margit emléktáblájának Splitben történő

elhelyezése érdekében? "

címmel .

A kérdésre írásbeli választ kérek !

Tisztelt Miniszter Úr!

A Horvátországi Magyarok Demokratikus Közösségének (HMDK) Split városában

működő szervezete 2009-ben készíttetett egy 60X80 centiméteres márványtáblát, amelynek

magyar és horvát nyelvű felirata így szól ; „Itt, ezen a helyen született Árpád-házi Szen t

Margit.” Ezt szerették volna elhelyezni Kiissza várában, az Árpád-házi szent szül őhelyén .

Több alkalommal is próbálkoztak megszerezni az engedélyt, ám a horvát állam, a helyi

önkormányzat vagy éppen egy hagyomány őrző egyesület a kihelyezés elé folyamatosa n

akadályt gördített .

1242. január 27-én Kiissza várában született Árpád-házi Szent Margit IV . Béla

magyar király és Laszkarisz Mária bizánci hercegn ő leánya volt . A magyar király és feleség e

a muhi csata után Kiissza várába menekült, és az itt született Margitot pedig felajánlottá k

Magyarország megmentéséért . Ennek megfelelően nevelték, Margit példás keresztényként



élte le rövid életét . Halála után hat évvel, 1276-ban már boldoggá avatására került sor ,

tiszteletét 1789-ben hivatalosan engedélyezték, végül XII . Piusz pápa 1943-ban avatta szentté .

A HMDK spliti képviselő i úgy érezték, hogy születésének helyén méltó módon kel l

megemlékezni e szentéletű asszonyról. Annak ellenére, hogy a horvát-magyar kapcsolatok

kimondottan jónak mondhatók, a horvát állam pedig széles jogokat biztosít a területén él ő

nemzeti kisebbségeknek, a spliti magyarok a mai napig sem helyezhették el Kiissza várába n

Szent Margit általuk készíttetett emléktábláját .

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Hogyan kíván fellépni a Kormány Szent Margit emléktáblájának Splitben történ ő'

elhelyezése érdekében ?

Tett-e már a Kormány lépéseket az ügyben, élt-e már hivatalos jelzéssel a horvá t

kormány irányába? Amennyiben igen, kérem, hogy ezek mibenlétéró7 is tájékoztatn i

szíveskedjék!

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2011 . október 17 .

Szávay István

országgyű lési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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